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Woensdag 20 februari 2019
Spetterfeest,

Zwembad de Kragge, 
Zwartsluis - 13.00-15.30 uur 

Zaterdag 16 maart 2019
Buurtopruimdag Hasselt

10.00-12.30 uur

Woensdag 20 maart 2019
Verkiezingen Provinciale Staten

Maandag 8 april 2019
Algemene Ledenvergadering 

PvdA Zwartewaterland, 
20.00 uur - Gemeentehuis



Agenda ledenvergadering
PvdA Zwartewaterland
Maandag 8 april 2019
Locatie: Gemeentehuis, Hasselt
Schaduwfractie: 19.00 uur
Inloop: 19.30 uur
Vergadering: 20.00 uur 

1.  Opening.
2.  Notulen vorige vergadering 26 november 2018
3.  Aanpak nieuwe leden
5.  Huidige stand van zaken door de fractie
6.  Informatie gewest of landelijk?
8.  Communicatie (site, facebook/instagram, twitter, pers)
9.  Rondvraag 
10.  Sluiting



Voorwoord
Met gepaste trots presenteren wij u het eer-
ste Vuistje van 2019. Met trots omdat het 
weer goed gevuld is met mooie bijdragen 
van onze leden.

Het Vuistje opent met een bijdrage van 
Han Nooter. Huidig Statenlid en nr. 2 op de 
lijst voor de Provinciale Statenverkiezingen 
voor de PvdA op 20 maart aanstaande. Han 
maakt nog maar eens duidelijk waarom een 
stem op de PvdA bij de komende verkiezin-
gen zo belangrijk is. Wilt u meer weten over 
het verkiezingsprogramma? Kijk dan op de 
site van de PvdA Overijssel. Jannet laat ons 
weten dat ze inmiddels aan het warmlo-
pen is. Fijn dat het weer de goede kant op 
gaat. Ondertussen maken Harrie en Klaas 
in diverse bijdrages duidelijk dat zij volop 
aan het spel deel nemen. Met een nogal 
besluiteloze, ideeën loze en tegelijk weinig 
samenwerkende coalitie niet gemakkelijk, 
maar wel heel noodzakelijk!

Actie ondernemen zit ook Greet in haar 
bloed. In dit Vuistje een stuk over haar inzet 

voor het openhouden van de grote kolksluis 
in Zwartsluis. Ook op het gebied van buur-
kracht en energiebesparing is Greet volop 
bezig.

Wie ook actief is, is onze Jan Haverkate. Met 
de Stichting Duurzaam Hasselt organiseert 
hij ook dit jaar weer een buurtopruimdag 
op 16 maart. PvdA Zwartewaterland gaat 
hieraan mee doen en roept u op om u daar 
bij aan te sluiten. En dan als uitsmijter nog 
de bijdrage van Tiem van Dalfsen. Tiem 
weet ons via de dames bij Bakker Slager 
weer mee te nemen en geeft tot slot stof 
tot nadenken én om in actie te komen.

Tot slot willen wij u nog wijzen op het jaar-
lijkse Spetterfeest dat op 20 februari a.s. 
gehouden zal worden in Zwartsluis. Gratis 
zwemmen voor alle kinderen uit onze ge-
meente! Dit om nog maar eens aan te ge-
ven dat sporten en bewegen belangrijk is en 
toegankelijk moet zijn voor alle kinderen!
Veel plezier bij het lezen van dit Vuistje!

Beste partijgenoten,

We staan aan het begin van een paar maan-
den verkiezingscampagne. Op 20 maart wil 
de PvdA zo groot mogelijk worden in Provin-
ciale Staten en de Waterschappen. Daarna 
kiezen de nieuwe Statenfracties een hopelijk 
stevige fractie in de Eerste Kamer. In mei vol-
gen de verkiezingen voor het Europees Par-
lement. In alle gevallen gaat het er om dat 
we een bres weten te slaan in de rechts-libe-
rale meerderheden en een sociaal alternatief 
neerzetten.

We vragen een stem voor een samenleving 
waarin solidariteit en zekerheid over basale 
behoeften invulling krijgen. Dat betekent: 
zeker zijn van fatsoenlijke zorg, van een be-
taalbare woning, van goed en toegankelijk 

onderwijs en zeker zijn van de mogelijkheid 
van een fatsoenlijke baan en een toereikend 
pensioen. In Overijssel gaat het goed. Maar 
het moet beter. Ook hier zien we dat mensen 
zorg hebben over hun baan, de beschikbaar-
heid van een woning en de toekomst van hun 
kinderen. Als PvdA nemen we die zorgen se-
rieus. In ons programma staat een groot aan-
tal punten, we leggen nadruk op fatsoenlijk 
werk voor iedereen, de zekerheid van een be-
taalbare woning en goed openbaar vervoer.

Afgelopen jaar stonden er veel onderwerpen 
op de provinciale agenda die rechtstreeks 
raken aan Zwartewaterland. De toekomst 
en aanbesteding van het Openbaar Vervoer, 
voldoende Woningbouw, Duurzame energie-
plannen en wat te denken van het verzet te-
gen de laagvliegroutes van Lelystad Airport? 



Na 10 maanden radiostilte probeer ik mijn 
werk en de politiek langzaam weer op te 
pakken. 

Harrie  Rietman mag mij nog één keer 16 
weken vervangen en dan zal ik klaar moeten 
zijn om het veld weer in te gaan, zoals Har-
rie zo mooi beschrijft in “De Wisselspeler” in 
het  vuistje van november 2018,  of defini-
tief afzien van het raadslidmaatschap.

Vanaf medio maart zal ik wat “oefenwed-
strijden” meedraaien in de vorm van scha-
duwfracties en raadsvergaderingen vanaf 
de tribune. Begin mei zal ik dan moeten 

Met een blessure op de bank
beslissen of ik het veld weer in ga of op de 
(reserve) bank blijf zitten.

Ik heb de politiek op vrij grote afstand ge-
volgd, maar wel gehoord dat het best lastig 
is om als 2 koppige fractie in de oppositie 
je speerpunten verwezenlijkt zien worden. 
Mooi de poll van de PvdA om burgerparti-
cipatie weer onder de aandacht te brengen 
door te peilen welke oplossing voor het 
verleggen van de komgrens in Hasselt het 
meeste draagvlak had. Goed te zien dat ini-
tiatieven van inwoners met betrekking tot 
duurzaamheid gehoord en ondersteund 
worden.

Lastige en uitdagende vraagstukken waarop 
de PvdA vanuit een positieve oppositie ver-
schil heeft kunnen maken.

Ik zie bij veel mensen verlangen naar verbon-
denheid, naar samenwerking, solidariteit. 
De Pvda moet antwoorden hebben die ge-
stoeld zijn op haar kenmerkende principes. 
Zorgen dat er geen discrepantie is tussen 
woord en daad. De sterkste schouders dra-
gen de zwaarste lasten: bij zorg, bij belasting 
en kapitaal, bij energie en klimaat. Ik proef 
dagelijks een groot verlangen naar mense-
lijke maat. De PvdA Overijssel heeft een hel-
der verkiezingsprogramma en zet in op een 
betere toekomst, voor werk, voor meedoen 
en verbinden en voor eerlijk delen van lusten 
en lasten. Iedereen doet ertoe.  Mensen met 
minder geluk van huis uit ondersteunen we. 
Kortom: we gaan voor meer zekerheid voor 
gewone mensen. 

Op het moment dat ik dit schrijf worden onze 
campagnematerialen opgeleverd, debatten 
vastgelegd en werkbezoeken ingepland. Heel 
belangrijk dat de Overijsselse afdelingen en 
de fractie samen de straat op gaan. Dus sluit 
u aan. Iedereen kan bijdragen. Bijvoorbeeld 
door aanwezigheid bij de debatten, op straat 

en bij NL doet activiteiten. Nog even over dit 
bijzondere jaar. Het is honderd jaar geleden 
dat het vrouwenkiesrecht eindelijk volledig 
werd ingevoerd in Nederland. Daarmee had-
den we eindelijk Algemeen Kiesrecht. Dit jaar 
is het ook 125 jaar geleden dat in Zwolle de 
SDAP werd opgericht, de basis van de Neder-
landse sociaaldemocratie. Kortom, het is tijd 
om als PvdA ook nu het verschil te maken. 
Ik nodig u uit om samen actief en overtuigd 
campagne te voeren voor een sterk, sociaal 
én groen Overijssel.

Hans Nooter
PvdA Statenfractie en kandidaat statenlid
+31 6 5351 4958 - Twitter @HansNooter



Alweer bijna één jaar verder... (vanuit de fractie)

Het is alweer bijna een jaar geleden dat we 
driftig campagne voerden voor de gemeen-
teraadsverkiezingen. 

We verspreidden folders en soep, hielden 
enquêtes waarbij gezonde prijzen te win-
nen waren, we debatteerden en stonden te 
blauwbekken op de markt, maakten mooie 
affiches (als er een prijs was geweest voor 
het fraaiste affiche, dan was die wel in de 
pocket geweest) en we schreven een verkie-
zingsprogramma dat er mocht zijn... Het re-
sultaat van al dat nijvere geploeter was, dat 
we in Zwartewaterland, tegen de landelijke 
trend in, goed stand hielden. Dat wil zeg-
gen, we verloren stemmen, maar behielden 
onze twee zetels. 

Grote winnaar van de verkiezingen was Bui-
tengewoon Zwartewaterland, een partij die 
pas in november 2017 van zich deed horen 
maar in maar er wel met de buit, drie ze-
tels, vandoor ging. Een knappe prestatie 
en tegelijkertijd een wake-up-call voor alle 
zittende partijen. Wat was het, meer dan 
het gegeven dat nieuw altijd lekker is, dat 
maakte dat Gemeentebelangen, CDA en 
zelfs de SGP een zetel moesten inleveren ten 
faveure van deze nieuwkomer?
Niet onlogisch was dat er een plek in het 

college werd ingeruimd voor BGZ. Het CDA, 
dat een erg gespannen verhouding had 
met de SGP, werd bedankt voor de bewe-
zen diensten. Christen Unie en SGP samen 
hadden echter geen meerderheid in de raad 
dus had BGZ een sterke positie. Zij had-
den op zijn minst kunnen kijken naar een 
meer evenwichtige samenstelling, waarbij 
het college meer een afspiegeling zou zijn 
van de gemeenschap; Christen Unie, CDA, 
BGZ, bijvoorbeeld. Maar kennelijk lonkte het 
pluche… Zelf waren we, met onze twee ze-
tels, niet in de positie om eisen te stellen, al 
hebben we wel meegepraat bij de coalitie-
vorming. Hoewel, meegepraat. We hebben 
een kennismakingsgesprek gevoerd met de 
fractie van BGZ en een verkennend gesprek 
met informateur Tamme Spoelstra. Beide 
gesprekken verliepen in goede harmonie, 
maar de uitkomst is bekend...

En zo vonden we ons, bij de installatie van 
de nieuwe raad, terug in de oppositie, een 
plek die inmiddels al vertrouwd voelde. Spij-
tig was dat Jannet, die de gehele campagne 
vol gas had meegedaan, zodanig ernstige 
gezondheidsklachten had, dat ze voorlopig 
het raadswerk niet kon oppakken. Nummer 
drie op de lijst, Harrie Rietman, werd ge-
vraagd en bereid gevonden Jannet tijdelijk 

Door mijn ziek zijn heb ik aan den lijve on-
dervonden  hoe het voelt om afhankelijk te 
zijn van de zorg. Ik heb gezien hoe hard er 
wordt gewerkt en met hoeveel liefde dat 
gebeurde. Maar ik heb ook de personeels-
tekorten gezien, de wachttijden ervaren, 
de regeldruk en het doorschieten bij regels, 
met allerlei gevolgen van dien zoals de ver-
spilling van materialen.

Dan is er ook nog je leefomgeving waar je 
pas op de plaats maakt en waar je dan het 
grootse van Zwartsluis, de kleinste kern van 
Zwartewaterland ervaart. Je ervaart dat er 

naar je  wordt om gezien, bijvoorbeeld door 
de ziekendienst Zwartsluis, een groep vrij-
willigers die alle langdurig zieken van Zwart-
sluis een bezoekje brengt en  naar je om ziet 
ongeacht je geloofsovertuiging, leeftijd, ge-
aardheid of afkomst. Geweldig! 

Kortom voldoende roering en activiteit om 
weer warm te lopen voor de plaatselijk poli-
tiek. Hopelijk sta ik over een paar maanden 
weer te trappelen langs de lijn om ingezet 
te worden.

Jannet Hoentjen



Sinds het laatste vuistje van 18 november jl. 
is er in de raad weinig tot niets gebeurd.
We hebben ons sterk gemaakt voor een 
tweede ontsluiting van de nieuwe wijk “Om 
de Weede”. Middels een enquete bleek dat 
er veel nieuwe bewoners voor waren, maar 
in de raad kregen we de coalitie er niet 
warm voor. Jammer. 

De eerste vergadering in 2019 was de beëdi-
ging van Harrie Rietman de hoofdmoot van 
de agenda. De tweede vergadering is afge-
last wegens gebrek aan stukken. Het college 
gaat dus door op de ingeslagen weg. Op de 

winkel passen en verder komen ze niet. Zo is 
het eerste jaar van het nieuwe college bijna 
een verloren jaar. Want de tijd die je verliest 
kun je niet weer inhalen. Het baart mij per-
soonlijk zorgen, dat er zo weinig gebeurt. 
De afstand tot de burger wordt alleen maar 
groter, terwijl men het toch samen met de 
bevolking wilde doen. Loze woorden naar 
nu blijkt. Als er al burgerinitiatieven zijn 
dan worden er termijnen aangekoppeld 
waarvan je denkt: “Laat maar zitten”, want 
zolang willen we niet wachten. De bureau-
cratie neemt steeds grotere vormen aan en 
het boerenverstand ontbreekt. Daar zitten 

De toekomst van Zwartewaterland

(maximaal 3 x 16 weken) te vervangen. Er 
werd ruim tijd genomen voor coalitievor-
ming, wethouders selectie en het schrijven 
van een lijvig coalitieprogramma. Een pro-
gramma waar ook de niet-collegepartijen 
veel in herkenden, echter zonder dat dat 
aanleiding was om zich bij de coalitie aan te 
sluiten. De eerste maanden van de nieuwe 
raadsperiode stonden vooral ook in het te-
ken van meerjarenbegroting, zomernota en 
meer van dergelijke standaardpunten. Na-
tuurlijk roerden we ons, als fractie terdege. 

Bijvoorbeeld toen het college kwam met 
een voorstel voor een villa-subsidie voor 
woningen op het Agnietenterrein in Zwart-
sluis. Of toen er een volstrekt onvoldragen 
plan in de raad werd gelanceerd om een 
gemeentelijke bijdrage van een half mil-
joen te verstrekken voor een bypass bij de 
nieuw aan te leggen rotonde, om het ver-
keer vanaf Genemuiden sneller te kunnen 
afwikkelen. We kwamen met voorstellen en 
amendementen, bijvoorbeeld toen het ging 
om snelheid remmende maatregelen bij de 
Vaartweg (verderop in dit Vuistje daarover 
meer). En we stelden vragen, vragen die de 
wethouder soms behoorlijk in verlegenheid 
brachten, zoals over de verkeersveiligheid in 
de Stuivenbergstraat. Vragen die duidelijk 

maakten dat er aan de aansturing van het 
ambtelijk apparaat nog wel wat te verbe-
teren valt. Vragen hebben we ook gesteld 
over de Kolksluis in Zwartsluis. Onze partij-
genote, Greet Generaal heeft samen met 
Harm Bonsink dat vervolgens omgezet in 
een petitie die in Zwartsluis breed is onder-
tekend. Gevolg van het een en ander is dat 
inmiddels het proces, waarmee de Kolksluis 
en andere waterstaatkundige werken op 
de gemeentelijke monumentenlijst worden 
geplaatst, in volle gang is. Een mooi voor-
beeld van samenwerken binnen en buiten 
de raad.

En dan wordt het stil... tenminste, zo voelt 
het. De eerste raadsvergadering van 2019 
had een agenda waarvan de herbenoeming 
van Harrie Rietman het onbetwiste hoogte-
punt vormde. De tweede vergadering is, we-
gens het ontbreken van inhoud, geschrapt. 
Het kan toch niet waar zijn dat deze coalitie 
nu al uitgeregeerd is? Het zal toch niet zo 
zijn dat de power ontbreekt om de plannen, 
neergelegd in het coalitieakkoord, in daden 
om te zetten. Laten we hopen dat dat niet 
het geval is; in dat geval worden het name-
lijk nog drie lange jaren…

Klaas Eenkhoorn / Harrie Rietman



de inwoners niet op te wachten. Hoe wil je 
in contact komen met de inwoners als ook 
de communicatie nog aller belabberdst is. 

We hebben er regelmatig de aandacht voor 
gevraagd, maar blijkbaar aan dovemans-
oren. Kijk naar de problemen met de vei-
ligheid aan de Stuivenberg in Genemuiden 
en hoe men het oplost. De vermeldingen 
op Facebook spreken voor zich. Het college 
maakt zich zelf belachelijk op deze manier, 
maar blijkbaar dringt het niet door. Men 
worstelt verder en houdt de gelederen ge-
sloten. Dat is het enige wat ze goed doen. 
Want als er al een motie of amendement 
komt vanuit de oppositie, dan doet men er 
alles aan om dit tegen te spreken als coalitie. 

Of dit het democratische proces bevordert, 
daar zet ik vraagtekens bij, maar goed. Als ik 
dit alles aanschouw dan maak ik mij naar de 
toekomst toe grote zorgen over het voort-
bestaan van Zwartewaterland als zelfstan-
dige gemeente. De normale gang van zaken 
kan men blijkbaar met moeite behappen. 
De ambtelijke organisatie blijft groeien, 

maar massa wil niet zeggen meer kwaliteit. 

Als je dan kijkt wat er op ons afkomt met de 
omgevingswet en klimaatopgave dan vraag 
ik me af of we dit soort complexe zaken 
wel kunnen handelen. Men zal wel moeten, 
maar ik vraag me af waar halen we de ken-
nis en kunde vandaan en hoe betrekking we 
de bevolking erbij. In ieder geval niet door 
middel van een reisburo. Uiteraard hebben 
we te maken met een goed draaiende eco-
nomie waarbij er mogelijk meer goede men-
sen richting het bedrijfsleven trekken, maar 
toch. 

Als de economie goed draait moet je als 
overheid ook mee kunnen draaien in het 
zelfde tempo. Zo niet dan wordt de eco-
nomie afgeremd. Of men komt met de rug 
tegen de muur te staan omdat er toch ter-
mijnen gehaald moeten worden qua regel-
geving. Ook de gemeente Zwartewaterland 
zal hierop moeten anticiperen. Maar hoe?  
De toekomst zal het uitwijzen.

Klaas Eenkhoorn

Notulen ledenvergadering 26-11-2018

Aanwezig: Harrie, Klaas, Pascal, Cees, 
Janice, Eddy en Greet. 
Afwezig met afmelding: Jannet, Astrid 
en Jan. - Van: Greet Generaal.

Voorafgaande aan de vergadering wordt de 
agenda van de raadsvergadering van 29 no-
vember besprokena. Sport ouderen Zwartsluis 
wordt besproken, evenals Afvalstoffenheffing/ 
Aantallen bijstandgerechtigden ondanks Work-
fast/ BTW maatregel sportaccomodaties/ 

Greet constateert een discrepantie tussen speel-
tuinen op C-niveau onderhouden en de afgewe-
zen motie en wat uit de kernen naar voren komt 
als veilig spelen. De volledige oppositie steunde 
de motie maar helaas.

1.  Opening
 Harrie opent de vergadering en heet ieder-

een welkom, in het bijzonder Cees en Janice 
van de Jonge Socialisten. 

2.  Notulen vorige vergadering.
 De notulen worden vastgesteld van de ver-

gadering d.d. 13 december 2017. Pascal 
meldt dat alles van Linksaf is afgehandeld. 
Harrie geeft aan dat de verkiezingen voor 
ons nog redelijk zijn verlopen.     

 Harrie bedankt Greet voor het maken van de 
notulen.

3.  Vaststelling begroting en Jaarplan.
 De begroting en het jaarplan worden goed-

gekeurd en vastgesteld.
4.  Aanpak campagne leden.
 Pascal is naar de vergadering van het gewest 



Bouwstenen

geweest en vertelt dat men van ons een gro-
tere inzet verwacht ten aanzien van de ver-
kiezingen. Hij heeft met Astrid overleg gehad 
en er is besloten om een Vuistje volledig te 
wijden aan de verkiezingen. Ook komt van 
Janice het idee om op het Agnietencollege 
een gemeenteraad na te gaan spelen met 
studenten. Tevens om een keer een debat in 
een café te gaan houden.

5.  Huidige stand van zaken door de fractie.
 Harrie vertelt dat hij Jannet nog een perio-

de van 16 weken gaat vervangen. Het gaat 
goed met Jannet maar zij gaat rustig aan 
opbouwen.Harrie en Klaas vinden het een 
zorgelijke ontwikkeling dat de oppositie vol-
ledig wordt genegeerd. 

 Als wij een debat aangaan dan wekt dat zelfs 
irritatie op. Greet vraagt wat er met de ge-
maakte afspraken gebeurt in het kader van 
het project Age Friendly. Zoals afgesproken 
met de wethouder is ook in Zwartsluis in 
kaart gebracht welke rondjes de ouderen 
graag rolstoelvriendelijk en rollatorvriendelijk 
zien. Door de wethouder is gezegd dat het 
mee kan in de  leefbaarheidsplannen, maar 
die blijken nog niet te bestaan. Greet gaat 
het uitzoeken.

6.  Informatie gewest of landelijk.
 Pascal vertelt dat wij 300 tot 400 euro krij-

gen voor de campagne voor de komende 
verkiezingen. Dit geld is geoormerkt voor de 
verkiezingen. Ten aanzien van de campagne 
kunnen de afdelingen ondersteuning krij-
gen. Ook kunnen wij gezamenlijk met Zwolle 
en Kampen campagne voeren.

7.  Communicatie.
 Greet gaat voor de voedselbank en de leden 

kerstbrood regelen. Deze actie is goed ont-
vangen en geeft de gelegenheid te praten 
met de leden. Woensdag 19 december gaan 
wij de broden rondbrengen. Harrie en Klaas 
gaan naar de voedselbank en maken daar 
een foto van.Voor de rest wordt de com-
municatie niet besproken omdat Astrid niet 
aanwezig is.

8.  Rondvraag.
 Janice vertelt dat zij een motie heeft inge-

diend bij de Jonge Socialisten en die is aan-
genomen. Kirsten van de Hul wil nog met 
haar in gesprek over de motie. Onderwerp 
is seksueel handelen. Ook gaat zij op bezoek 
bij het Europees parlement in Brussel.    

9.  Sluiting.
     Harrie  sluit de vergadering. 

Wat voor gemeente willen we zijn? Dat is de 
centrale vraag die op een antwoord wacht 
nu deze raadsperiode een omgevingsvi-
sie voor Zwartewaterland moet worden 
opgesteld. Als eerste aanzet, om tot een 
antwoord te komen, heeft het College een 
bureau in de arm genomen dat een ‘reisbu-
reau’ heeft ontwikkeld en met allerlei be-
stemmingen de boer is opgegaan. 

De uitkomst is dat geconcludeerd is dat 
Zwartewaterland (gelukkig maar) geen een-
heidsworst is, maar dat het goed is in een 
tweede fase de wensen nader te concreti-
seren per deelgebied, waarbij elke kern een 
deelgebied vormt, net als de Kamperzeedijk 
en het buitengebied. De bedoeling is dat 

het komende halfjaar per deelgebied nu 
met stakeholders en andere belangstellen-
den gekeken gaat worden hoe precies invul-
ling kan worden gegeven aan de prioriteiten 
van elk deelgebied. 

Tot zover een mooie, interactieve aanpak, 
waarvan de uitkomst van de eerste fase 
door een meerderheid van de raad nogal 
licht werd gevonden. De eerste voortekenen 
of er iets is gedaan met die kritiek lijken niet 
gunstig. Want er is iets heel wezenlijks, waar 
nog onvoldoende mee wordt gerekend.

Naast de wensen van de inwoners van de 
deelgebieden moeten er namelijk ook forse 
knopen worden doorgehakt voor onze ge-



hele gemeente. Hoe gaan we bijdragen aan 
CO2 reductie en hoe worden we energie-
neutraal? 

Welke gevolgen kan klimaatverandering 
hebben voor onze gemeente en hoe past 
dat in ons beleid (klimaatadaptatie)? Hoe-
veel ruimte zijn we bereid op te offeren 
voor de expansiedrift van onze industrie? 
Waar moeten de toekomstige bewoners 
van Zwartewaterland wonen? Op derge-
lijke vragen moet een omgevingsvisie ook 
antwoord geven, niet alleen voor deze col-
legeperiode, maar met een vooruitblik naar 
misschien wel 2050. 

De antwoorden op de vragen die in het 
voorgaande zijn gesteld, vormen bouwste-
nen; bouwstenen voor het bouwwerk dat 
omgevingsvisie heet. Met die bouwstenen 
gaat het niet allemaal even voortvarend. In 
een informatiebijeenkomst over de energie-
transitie werd duidelijk dat er wel mogelijk-
heden in kaart zijn gebracht, maar dat het 
moment van keuzes maken op de wat lan-
gere baan is geschoven. Eerst richtlijnen uit 
Den Haag en plannen van de provincie af-
wachten… Voor je het weet ben je weer een 

jaar verder. Die bouwstenen vormen de ka-
ders, waarbinnen de omgevingsvisie vorm 
moet krijgen. Er wordt nu een tweede fase 
gestart, waarbinnen de kaders nog niet vol-
doende duidelijk zijn. Dat maakt het proces 
ondoorzichtig en draagt het gevaar van te-
leurstellingen met zich mee. Wat te doen als 
burgers van een deelgebied heel enthousi-
ast zijn voor plannen die niet passen binnen 
de later te ontwikkelen kaders? Het gevaar 
is maar al te groot dat de gemeenteraad, 
die immers de kaders stelt, dan op de rem 
zal moeten trappen en daarmee riskeert de 
zwarte piet toegeschoven te krijgen. Beter 
en logischer zou het zijn om eerst de kaders 
aan te geven en dan, binnen die kaders, met 
de burger in gesprek te gaan over de invul-
ling per deelgebied. 

Dat laat de raad in de positie die haar toe-
komt (kaderstellend) en schept duidelijkheid 
over de ruimte waarbinnen de burgers kun-
nen manoeuvreren. Eerst de grote lijnen, 
dan de precieze invulling… Een gemeente is 
soms net een schilderij.

Harrie Rietman

buitengewone Chinezen...
Ze zitten er, ergens op een zolderkamer in 
Nantong. Niet heel ver van Shanghai. Of ze 
met zijn tweeën zijn, of met drie of met nog 
meer, dat weet ik niet, maar ze zitten er, die 
Chinezen. En ze hebben geen ander doel 
voor ogen dan de politieke verhoudingen 
in Zwartewaterland te destabiliseren. Daar-
voor gebruiken ze de meest geavanceerde 
technieken, zoals nepnieuws en fake-enquê-
tes. 

Niet onwaarschijnlijk is dat een cel diep is 
doorgedrongen binnen de redactie van het 
Vuistje om langs die weg de verhoudingen 
binnen de gemeenteraad van Zwartewater-
land te vertroebelen. Haat en nijd in Zwarte-

waterland, dat is weer een belangrijke stap 
op weg naar Chinese wereldhegemonie...
Ieder weldenkend mens zal het bovenstaan-
de afdoen als lariekoek, nou ja, ieder wel-
denkend mens? In de gemeenteraad kwam 
de verlegging van de grens van de bebouw-
de kom van Hasselt aan de orde. Logisch, 
nu het tempo er bij Hasselt om de Weede 
mooi in zit. Daarbij moest ook een besluit 
genomen worden om snelheid remmende 
maatregelen te nemen. 

Vier varianten werden aan de raad voor-
gelegd. Het College van B&W koos voor de 
goedkoopste veilige variant terwijl de PvdA 
pleitte voor een rotonde, het meest veilig, 



De Kolksluis moet open blijven!
Rijkswaterstaat gaat mogelijk de Grote 
Kolksluis permanent afsluiten. Wat de PvdA 
Zwartewaterland betreft moet dit niet ge-
beuren. En daarom steunen wij de actie die 
“onze” Greet Generaal samen met Harm 
Bonsink in Zwartsluis heeft ingezet. Zij gaan 
voor een open kolksluis met bedienbare 
bruggen. Greet en Harm Bonsink hebben 
hiertoe onder andere een handtekeningen-
actie opgezet die massaal gesteund wordt 
in Zwartsluis. 

Deze handtekeningen zijn inmiddels aange-
boden aan Burgemeester Bilder. Ook zoekt 
het duo geregeld de lokale en regionale me-
dia op. Allemaal met als inzet het openhou-
den van de Kolksluis.
Uit een interview in de Stentor:

De kolksluis is het kloppende hart van 
Zwartsluis en één van de belangrijkste ge-
zichtsbepalende elementen. Bovendien is de 
cultuurhistorische waarde enorm groot’’, zo 
voeren Generaal en Bonsink aan. Door het 
verzamelen van handtekeningen proberen 
ze de in 1879 in gebruik genomen sluis, die 
lange tijd een voorname rol speelde in het 
scheepvaartverkeer van en naar het noor-
den van het land, op de gemeentelijke mo-
numentenlijst te krijgen. Met een bescherm-
de status denken ze sterker te staan tegen 
het in hun ogen onzinnige afsluitingsplan. 
PvdA-raadslid Harrie Rietman maakte zich 
daar enkele maanden geleden al sterk voor 
en ging zelfs nog een stapje verder door het 
college op te roepen te kijken of de status 
van Rijksmonument haalbaar is.

het meest toekomstbestendig (met het oog 
op een mogelijke ontsluiting van de nieuw-
bouw daar) maar ook het duurst. Voor een 
definitief besluit werd genomen heeft de 
PvdA via Facebook een mini-enquête uit-
gezet onder de bevolking van Zwartewa-
terland. Er was een goede respons en meer 
dan twee derde van de respondenten was 
warm voorstander van de rotonde. De col-
legevariant bleef steken op een schamele 
10%. De uitslag hebben we gedeeld met 
College en raad. Toen kwam de kritiek: 
a)  De enquête was niet wetenschappelijk 

van opzet. Dat hadden we ook nooit be-
weerd maar hoeveel wetenschap heb je 
nodig om mensen te laten kiezen uit vari-
anten die het College nota bene zelf had 
aangedragen?

b)  Het was denkbaar dat personen, voor-
stander van de rotonde, meerdere keren 
de enquête hadden ingevuld. Dat zal 
vast, maar dat gold dan in ieder geval 
voor alle varianten waaruit kon worden 
gekozen.

c)  We wisten niet zeker dat de invullers van 
de anonieme enquête wel uit Zwartewa-

terland kwamen. Misschien zaten er wel 
Chinezen op een zolderkamer de enquê-
te in te vullen... We weten inderdaad niet 
wie hebben meegedaan aan het onder-
zoek, dat heb je zo met anonieme enquê-
tes, maar Chinezen...

Voor ons was duidelijk dat men in zijn maag 
zat met dit onderzoek; een coalitie die ‘luis-
teren naar de burger’ zo ongeveer heeft 
verheven tot het allerhoogste goed zag zich 
geconfronteerd met een hen onwelgeval-
lige uitkomst van een onderzoek onder de 
burgerij. En wat doe je dan? Marginaliseren, 
twijfelen aan de betrouwbaarheid van het 
onderzoek, de integriteit van deelnemers ter 
discussie stellen... Het zijn bekende strate-
gieën wanneer de eigen argumenten tekort 
schieten. Maar er is een grote fantasie voor 
nodig om te denken dat ook maar iemand 
in China zich zorgen maakt over de manier 
waarop de snelheid op de Vaartweg in Has-
selt, geremd gaat worden. Als je dat dan 
toch in alle ernst in de gemeenteraad naar 
voren brengt, heb je wel een heel Buitenge-
wone kijk op Zwartewaterland.



De handtekeningenactie moet de politiek 
een duwtje in de rug geven. Zwartsluis 
loopt er warm voor. In anderhalve week wa-
ren er al vijfhonderd krabbels gezet. Die zijn 
aangeboden aan Eddy Bilder, burgemeester 
maar ook voorzitter van de monumenten-
commissie. Ze weten dat hij vierkant achter 
het openhouden staat en zich daar sterk 
voor maakt.
Recreatievaart
Het afsluiten van de sluis is niet goed voor 
Zwartsluis. Het belemmert de recreatie-
vaart. Die zal Zwartsluis gaan mijden als ze 
om moeten varen om in het gezellige cen-
trum af te kunnen meren. En onze nautische 
evenementen komen in de knel’’, stelt Greet 
Generaal. 

Dat beaamt voorzitter Roel Schurink van 
Zwartsluis onder Zeil en de Nationale Sleep-
bootdagen, die elkaar jaarlijks afwisselen 
en tienduizenden mensen naar Zwartsluis 
trekken. Afgelopen jaar moest de organi-
satie al aanpassingen doen omdat de brug-
gen buiten gebruik zijn gesteld door Rijks-
waterstaat. De vaste route van de verlichte 
avondvaart verviel daardoor. De sleepboten 
voeren nu via de nieuwe Meppelerdiepsluis 
naar het Zwarte Water, voor het publiek een 
minder aantrekkelijk traject.

Onderhoud
Rijkswaterstaat is gestopt met het onder-
houd van de brug in de N331 en de sluis 
en de gemeente doet ook weinig meer aan 
het fietsbruggetje over het water. Dat is een 
gevolg van het feit dat bruggen en sluizen 

overbodig zijn geworden na de aanleg van 
de nieuwe Meppelerdiepsluis. En zonder 
onderhoud vormt het ophalen en neerlaten 
van de bruggen een te groot risico, meent 
Rijkswaterstaat.

Dat valt volgens Bonsink, die als voormalig 
eigenaar van een duikbedrijf zijn hele le-
ven in de watersector werkzaam is geweest 
en weet waarover hij praat, wel mee. Nu 
levert het bedienen van de bruggen nog 
geen enkel gevaar op.’’ Hij ergert zich aan 
het feit dat sluizen- en bruggencomplex in 
2008 voor twee miljoen euro volledig is op-
geknapt en nu aan het lot wordt overgela-
ten. Een woordvoerster van Rijkswaterstaat 
geeft aan dat intern wordt bekeken wat er 
met het complex in Zwartsluis moet gebeu-
ren. 

Dan zal gesproken gaan worden met andere 
instanties. De gemeente Zwartewaterland 
laat weten dat burgemeester Bilder en wet-
houder Maarten Slingerland begin maart 
een afspraak hebben met Rijkswaterstaat.

Twee vlaggen...
Er wapperen twee vlaggen in de raadszaal 
van ons gemeentehuis. Nou ja, wapperen… 
Ze hangen daar waardig; de emoties in de 
raadsvergaderingen lopen niet zo hoog op 
dat de dundoeken daar strak door gaan 
staan. Het zijn twee vlaggen waar we trots 
op kunnen zijn. De vlag van Nederland, 

een klein landje maar in een groot aantal 
opzichten toch een voorbeeldland in een 
roerige wereld. En de vlag van Zwartewa-
terland, een kleine gemeente maar wel een 
gemeente waar het bruist van de economi-
sche activiteit. In Zwartewaterland zijn we 
niet van rangen en standen. We hebben het 



Buurtopruimdag 16 maart 2019
PVDA Zwartewaterland doet mee!
Op zaterdag 16 maart aanstaande zal in 
Nadorst, Ter Wees Hoek en Om de Weede 
weer een buurtopruimdag plaatvinden in 
het kader van de nationale vrijwilligersactie 
NL.DOET 2019. De PvdA Zwartewaterland is 
blij dat zo veel buurtbewoners hun handen 
uit de mouwen steken en wil dit initiatief 
ondersteunen door hier zelf actief aan bij 
te dragen. Op 16 maart zullen actieve le-
den van de PvdA Zwartwaterland dan ook 

samen met de buurtbewoners aan het 
werk gaan voor een schone en opgeruimde 
buurt. Ook u kunt aansluiten. Lees hiervoor 
verder onderstaand persbericht van Stich-
ting Duurzaam Hasselt!

Buurtopruimdag in Nadorst, Ter Wees 
Hoek en Om de Weede op zaterdag 16 
maart 2019

al gauw over ‘jou en jij’ en de burgemees-
ter is voor veel plaatsgenoten gewoon Eddy. 
Zo op het oog zijn we behoorlijk gelijk. Nou 
is dat wel ‘op het oog’, want natuurlijk zijn 
er flinke verschillen. Verschillen in hoe we 
wonen (grote vrijstaande huizen en sociale 
huurwoningen), verschillen in inkomen en 
vermogen (inwoners uit de Quote 500 en 
inwoners die zijn aangewezen op de voed-
selbank) en verschillen in opvattingen (die 
zie je bijvoorbeeld terug in de raad). 

Maar uitgangspunt blijft, dat staat ten-
minste in artikel 1 van onze Grondwet, dat 
mensen gelijkwaardig zijn, ongeacht hun 
geslacht, geloof, politieke opvattingen of 
seksuele geaardheid. Tot zover de theorie...

Er is wat aan de hand in deze wereld. Mis-
schien zie ik het wat te pessimistisch maar ik 
bespeur een toenemende onverdraagzaam-
heid. Waar aan het eind van de vorige eeuw 
een muur werd afgebroken, zien we nu dat 
er muren worden gebouwd. Op de grens 
van de Verenigde Staten en Mexico zelfs 
een fysieke muur en rond de EU is het niet 
veel minder. Tijdens de afgelopen vakantie 
bezochten we een nicht in Kroatië, vlak bij 
de grens met Bosnië. En daar liepen ze, de 
vluchtelingen… berooid met vaak niet meer 
dan een plunjezak of tas. En kansloos… me-
tershoog waren de rollen vlijmscherp prik-

keldraad om die vreemden weg te houden 
uit de EU.

En dan die Nashville-verklaring. Lang is er 
gestreden voor gelijke rechten, ongeacht 
iemands seksuele geaardheid. En er zijn 
stappen gezet. Je liefde bezegelen in de 
vorm van een huwelijk is al jaren wettelijk 
mogelijk, ook voor mensen van hetzelfde 
geslacht. Dat is een logisch voortvloeisel uit 
artikel 1 van onze Grondwet. En dan komt 
er toch ineens uit de V.S. die Nashville-ver-
klaring overwaaien. En barst in Nederland 
ook de discussie los over homoseksualiteit 
en transgenders. En laten we nu niet doen 
alsof dat een ver-van-mijn-bed-show is. Ook 
op mijn lagere school zaten jongens en 
meisjes die worstelden met hun geaardheid. 
Een aantal daarvan is uiteindelijk vertrokken 
naar de anonieme stad, waar ze zichzelf 
konden zijn. Voor hen was geen ruimte in 
onze gemeente. 

De PvdA heeft in de raad gepleit voor een 
derde vlag, de regenboogvlag. Omdat we 
oprecht menen dat iedereen in Zwartewa-
terland gelijk is en zichzelf moet kunnen 
zijn. We stonden daarin alleen. En dus ‘wap-
peren’ er twee vlaggen. Daar valt trouwens 
best mee te leven, zolang iedereen in Zwar-
tewaterland maar werkelijk gezien mag 
worden zoals hij of zij werkelijk wil zijn.



Zaterdag 16 maart 2019 is de nationale vrij-
willigersactie NL.DOET 2019. Dan zullen de 
Hasselter wijken Nadorst, Ter Wees Hoek en 
Om de Weede eens flink onder handen wor-
den genomen door de bewoners zelf! Van 
10:00 uur tot 12.30 uur wordt er zwerfvuil 
geraapt, geveegd en opgeruimd. Al doende 
is er mooi de gelegenheid elkaar wat beter 
te leren kennen. Met elkaar en voor elkaar 
een schonere en prettiger wijk creëren. Wie 
wil dat nou niet? De burgers zelf zetten er 
de schouders onder, want de wijk dat zijn 
wij. Oud en jong, iedereen is welkom en no-
dig.

Dit burgerinitiatief, georganiseerd door 
Stichting Duurzaam Hasselt, wordt van 
harte gesteund door de gemeente Zwar-
tewaterland en door de ROVA. Zij helpen 
ruimhartig op het gebied van materialen, fi-
nanciën, publiciteit en logistiek. ROVA richt 
zich met 14 gemeenten, waaronder Zwar-
tewaterland, op een integrale aanpak van 
zwerfvuil. Met de buurtacties, aanwezig-
heid op evenementen en de campagne Sup-
porter van Mooi Schoon laten we zien dat 
wij samen verantwoordelijk zijn voor een 

Mooi Schone buurt. We bereiken dat door 
naast ons eigen afval gewoon netjes weg te 
gooien, ook af en toe iets extra’s voor en 
met elkaar te doen.

Woon je in de wijk Nadorst, Ter Wees Hoek 
of Om de Weede, kom dan zaterdag 16 
maart 2019 helpen samen met de andere 
buurtbewoners. We verzamelen om 10:00 
uur bij het gebouw van de Scouting De 
Veste (adres: Sikkel 1A in Hasselt). De jeugd-
leden van Scouting De Veste gaan zelf ook 
meehelpen bij deze opruimactie. Een kop 
koffie, thee of limonade met een koek of 
fruit zullen die dag niet ontbreken. De actie 
wordt bij de Scouting De Veste afgesloten 
met soep en broodjes voor alle harde wer-
kers.

Iedereen wil toch een schone en mooie 
buurt? Waarom dat dan niet als wijken 
gezamenlijk realiseren? Wil je graag mee-
doen? Geef je dan op per mail bij albertu-
soostindie@gmail.com Dan weten de orga-
nisatoren met hoeveel mensen ze rekening 
moeten houden. Zet de datum zaterdag 16 
maart 2019 alvast in je agenda

Het punt bij Bakker Slager
Helaas is Piet Vroon niet meer onder ons. 
Hoewel hij al in 1998 “uit het leven is ge-
stapt” mis ik zijn bijdragen als hoogleraar 
psychologie in de Volkskrant. Telkenmale 
zette hij mij op zeer relativerende wijze 
weer met beide benen op de grond bij-
voorbeeld via dit citaat: “Ik vind dat een 
mens onder ogen moet zien, hoe oud 
hij ook is en hoeveel hij ook gestudeerd 
heeft, dat hij eigenlijk van de hele blik-
semse bende niets begrijpt. Ik denk dat 
dit uiteindelijk een soort boodschap is 
die ik wil overbrengen.” 

Van Piet Vroon heb ik vooral overgehou-
den dat het menselijk brein nagenoeg 
onbegrensd is in zijn denkkracht doch 

als je die “onbegrensdheid” niet zelf aan 
grenzen bindt dat je dan krankzinnig 
wordt. En zo trekt de gemiddelde mens, 
als hij van oordeel is dat hij over iets of 
iemand is “uitgedacht” een schotje op in 
zijn hersenen en noemt dat dan “religie”, 
“politieke overtuiging”, “ideologie”, en-
zovoort. De populair geworden “bubbel 
of zeepbel” van de laatste decennia zou 
je met een beetje fantasie ook zo’n “af-
geschot” deel van je grijze cellen kunnen 
noemen: binnen de samenleving leven in 
een beperkte kring van alleen gelijkge-
stemden.

Dit alles schoot door me heen toen ik enkele 
weken terug een volkoren brood dacht te 



halen bij bakker Slager in het centrum van 
Genemuiden. Bakker Slager is afkomstig uit 
Staphorst en dat was goed terug te zien in 
de kledij van de winkelmeisjes en eigenlijk 
ook wel in de clientèle die voor de toonbank 
stond: drie dames van middelbare leeftijd 
stijlvol gekleed en gekapt, hetgeen een de-
gelijke reformatorische uitstraling oplever-
de. Bakker Slager was zelf niet ter plekke, 
maar het zou zo maar eens kunnen dat hij 
anders met welbehagen dit tafereel had ga-
degeslagen. Het had er alle schijn van dat 
de dames in een intensief gesprek waren 
verwikkeld.

Met dat ik de bakkerswinkel binnenstapte 
draaiden de dames zich gedrieën naar mij 
toe met de prangende vraag: “Wij hebben 
het er net over, vind jij ook dat de tijd zo 
snel gaat?” Onmiddellijk realiseerde ik me 
de mogelijke impact van deze vraag; de da-
mes waren wellicht bezig de grenzen van 
hun zeepbel te verkennen en ik zag het in 
dat geval als mijn taak te trachten ze over 
die grens te begeleiden. 

Wellicht kon ik ze aan het filosoferen krij-
gen over de armoede in de wereld, of over 
de vraag wat voor land we zouden willen 
zijn, of over die alsmaar doorgaande schaal-
vergroting in de zorg, bij banken, scholen, 
gemeenten, enzovoort, met daaraan gekop-
peld de vraag wanneer er eigenlijk verkiezin-
gen waren waar je voor of tegen die schaal-
vergroting kon stemmen. Misschien kon ik 
ze brengen op de beantwoording van de 
vraag hoe immigranten in Nederland om-
gaan met vrijheid en gelijkheid als ze hier-
mee in hun land van herkomst geen enkele 
ervaring hebben opgedaan. 

Misschien zou het verstandiger zijn om ze 
te confronteren met het gedoe rond het 
kinderpardon en dat niet de Haagse dames 
en heren politici daartoe besloten hebben 
maar wij, het Nederlandse volk: wij wei-
geren die uitzettingen nog langer te ac-
cepteren.  En dat zo ook vroeg of laat de 

“klimaatspijbelaars” en niet de Haagse elite 
de klimaatramp in de wereld een halt zullen 
toeroepen.

De twee seconden die deze afweging nam 
duurde één der dames te lang. Zij dacht 
duidelijk ook “met de mond”: “Dat de tijd 
zo snel gaat …..”, drong ze aan. De twee 
andere dames begrepen gelukkig dat ik en-
kele seconden nodig had om na te denken 
over een serieus antwoord op een al even 
serieuze vraag. Natuurlijk realiseerde ik me 
dat ik niet tegen ze kon zeggen dat ze eens 
moeten proberen uit hun “bubbel” te stap-
pen; dat zou een zeer aanmatigend ant-
woord zijn geweest. Ik heb me beperkt tot 
het volgende: 
“Als jullie vinden dat de tijd zo snel gaat 
dan zou je eens na moeten denken over 
de vraag of jullie dan wel genoeg doen. 
Als je meer doet, vooral voor de samenle-
ving, dan is er meer om op terug te kijken 
en dan zul je zien dat dit het gevoel met 
zich mee brengt dat de tijd minder snel 
lijkt te verlopen. Bovendien geeft het nog 
een goed gevoel ook.”

Zonder een rechtstreekse reactie op mijn 
antwoord te geven draaiden de dames zich 
abrupt weer om en vervolgden hun gesprek 
zonder mij daarin verder nog een rol te ver-
gunnen.
Wel hoorde ik de “snel denkende”  dame 
zeggen: “Hij heeft wel een punt…… doe mij 
maar een halfje wit.”

Genemuiden, 4 februari 2019

Tiem van Dalfsen
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